
1 

 

PROTOKÓŁ NR LVI/2022 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 23 września 2022 r. 
 
Sesja trwała od godz. 12.05 do godz. 13.34. 
 
W Sesji udział brało 13 radnych: Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina 
Szałamacha, Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych. 
Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 13, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Leszek Kwiatkowski, Rafał Zajączkowski. 
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 

• Grzegorz Ambroziak   - Burmistrz Gminy Żychlin, 

• Zbigniew Gałązka    - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin,  

• Waldemar Bartochowski    - Sekretarz Gminy Żychlin, 

• Iwona Śmietanka    - Radca prawny, 

• Sołtysi i Przewodniczący Rady Osiedla. 
 

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Wanda Sikora. 
 

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza, Zastępcę Burmistrza, Sekretarza 
Gminy, Radcę prawnego, Sołtysów i Przewodniczących Zarządu Osiedli oraz mieszkańców 
gminy Żychlin oglądających transmisję Sesji Rady Miejskiej. 

 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 

podejmowania uchwał. 
 
Do porządku obrad zgłoszono następującą zmianę: 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin zgłosił wniosek, aby w punkcie 2 porządku 
obrad „Podjęcie uchwał w sprawach:” dodać podpunkty g i h o brzmieniu: 

„g) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok, 
h) projekt uchwały w sprawie wystąpienia ze Związku Gmin Regionu Kutnowskiego.” 

 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia wniosku. 

Za przyjęciem wniosku Burmistrza Gminy Żychlin w sprawie zmiany porządku obrad, aby                       
w punkcie 2 „Podjęcie uchwał w sprawach:” podpunkty g i h o brzmieniu: 

„g) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok, 
h) projekt uchwały w sprawie wystąpienia ze Związku Gmin Regionu Kutnowskiego” 

głosowało  - 13 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina 
Szałamacha, Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie wniosku przez Radę. 
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Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2022 r., 
b) o zmianie Uchwały Nr XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 21 grudnia 2021 

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
c) zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Żychlin a Powiatem Kutnowskim dotyczącego 

przebudowy ul. Barlickiego w obrębie skrzyżowania z drogą powiatową Nr 2123E -               
ul. 1- go Maja w Żychlinie, 

d) zmiany Uchwały Nr LII/281/18 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 14 listopada 2018 r.            
w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 
psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych,  

e) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 
objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 
kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w prowadzonych przez Gminę Żychlin  
publicznych przedszkolach  i oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole 
podstawowej, 

f) rozpatrzenia petycji o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy. 
3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 r. wraz z informacją     

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 
4. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2022 r. następujących 

jednostek: 
a) Żychlińskiego Domu Kultury, 
b) Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej.  

5. Sprawy różne. 
  6. Przyjęcie Protokołu Nr LV/2022 z dnia 4 sierpnia 2022 r. 
  7. Zakończenie obrad. 

 

Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2022 rok, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), 

Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna   

(4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 

na 2022 rok. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2022 rok. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok 
głosowało  - 13 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina 
Szałamacha, Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2022 rok.  

 

Uchwała Nr LVI/265/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

b) o zmianie Uchwały Nr XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 21 grudnia 

2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), 

Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna   

(4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr 

XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały  o zmianie Uchwały Nr XLV/223/2021 

Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 

Za podjęciem uchwały o zmianie Uchwały Nr XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 
21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
głosowało  - 13 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina 
Szałamacha, Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę o zmianie Uchwały Nr 

XLV/223/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 21 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Uchwała Nr LVI/266/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

c) zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Żychlin a Powiatem Kutnowskim 

dotyczącego przebudowy ul. Barlickiego w obrębie skrzyżowania z drogą 

powiatową Nr 2123E - ul. 1- go Maja w Żychlinie, 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 



4 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), 

Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna   

(4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

pomiędzy Gminą Żychlin a Powiatem Kutnowskim dotyczącego przebudowy ul. Barlickiego                

w obrębie skrzyżowania z drogą powiatową Nr 2123E - ul. 1- go Maja w Żychlinie. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

pomiędzy Gminą Żychlin a Powiatem Kutnowskim dotyczącego przebudowy ul. Barlickiego               

w obrębie skrzyżowania z drogą powiatową Nr 2123E - ul. 1- go Maja w Żychlinie. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Żychlin a Powiatem 
Kutnowskim dotyczącego przebudowy ul. Barlickiego w obrębie skrzyżowania z drogą 
powiatową Nr 2123E - ul. 1- go Maja w Żychlinie 
głosowało  - 13 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina 
Szałamacha, Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zawarcia 

porozumienia pomiędzy Gminą Żychlin a Powiatem Kutnowskim dotyczącego przebudowy 

ul. Barlickiego w obrębie skrzyżowania z drogą powiatową Nr 2123E - ul. 1- go Maja                            

w Żychlinie.  

 

Uchwała Nr LVI/267/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

d) zmiany Uchwały Nr LII/281/18 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 14 listopada 

2018 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i 

doradców zawodowych,  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), 

Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna   

(4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

LII/281/18 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 14 listopada 2018 r. w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

LII/281/18 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 14 listopada 2018 r. w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/281/18 Rady Miejskiej w Żychlinie z 
dnia 14 listopada 2018 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 
zawodowych 
głosowało  - 13 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina 
Szałamacha, Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany Uchwały 

Nr LII/281/18 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 14 listopada 2018 r. w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych.  

 

Uchwała Nr LVI/268/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

e) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego                

w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w prowadzonych przez Gminę 

Żychlin  publicznych przedszkolach  i oddziałach przedszkolnych w publicznej 

szkole podstawowej, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), 

Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna   

(4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat                        

w prowadzonych przez Gminę Żychlin publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 

w publicznej szkole podstawowej. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 

do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w prowadzonych przez 

Gminę Żychlin  publicznych przedszkolach  i oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole 

podstawowej. 
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Za podjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w 
roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w prowadzonych przez Gminę Żychlin  
publicznych przedszkolach  i oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej 
głosowało  - 13 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina 
Szałamacha, Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończą 6 lat w prowadzonych przez Gminę Żychlin  publicznych przedszkolach  i oddziałach 

przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej.  

 

Uchwała Nr LVI/269/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

f) rozpatrzenia petycji o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), 

Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna   

(4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji                  

o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji                      

o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy. 

Za podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy 
głosowało  - 13 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina 
Szałamacha, Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia 

petycji o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy.  

 

Uchwała Nr LVI/270/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

g) zmiany budżetu gminy na 2022 rok, 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Burmistrza Gminy Żychlin – Pana Grzegorza Ambroziaka o wprowadzenie do 

projektu uchwały. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – w ostatnich dniach tuż przed sesją, a po 

tym jak wysłaliśmy do Państwa przygotowane materiały na sesję, otrzymaliśmy informację, że 

możemy już wprowadzić do budżetu w formie na razie zapisu środki na dodatek węglowy. 

Fizycznie te pieniądze jeszcze nie wpłynęły, ale żeby nie zwoływać się po raz kolejny w trybie 

pilnym, poprosiłem Państwa o dodanie tego projektu uchwały do porządku obrad, a który 

wprowadza do budżetu kwotę 6.300.000 zł. Dodatkowo w uchwale pojawiła się niewielka 

kwota 1.000 zł związana z profilaktyką zdrowotną, ponieważ wspólnie z Fundacją, która 

prowadzi taką działalność oraz szkołą podstawową organizujemy profilaktykę prozdrowotną 

dla kobiet w wieku 30+ w zakresie profilaktyki raka piersi. Prosi o przegłosowanie tej uchwały. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2022 rok. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok 
głosowało  - 13 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina 
Szałamacha, Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2022 rok.  

 

Uchwała Nr LVI/271/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

h) wystąpienia ze Związku Gmin Regionu Kutnowskiego.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Burmistrza Gminy Żychlin – Pana Grzegorza Ambroziaka o wprowadzenie do 

projektu uchwały. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – podczas komisji dość szeroko został 

omówiony temat związany ze współpracą ze Związkiem Gmin Regionu Kutnowskiego. 

Sytuacja Związku zmieniała się bardzo, było wiele lat naprawdę dobrej współpracy, ale w 

ostatnich latach pojawiły się takie problemy, wobec których już niestety nie można przejść 

obojętnie, wobec ryzyka, o którym napisał w informacji i omówił na posiedzeniu komisji 

związanego z tym, że jedna z gmin w Związku Gmin będzie realizować się w ramach Związku 

zadanie o wartości aż 8.000.000 zł i na to zadanie nie było zgody Zgromadzenia Związku. 

Doszło do takiej sytuacji, że wbrew woli Zgromadzenia Zarząd Związku podjął taką decyzję 

samodzielnie. Istnieje ryzyko takie, że jeżeli ta inwestycja zostanie niestety źle rozliczona, to 

spadnie ten problem na wszystkie gminy związkowe. Dlatego biorąc pod uwagę taką wartość 

tej inwestycji dla jednej tylko gminy i to jeszcze niezgodnie z wolą Zgromadzenia Związku nie 

może nie zaproponować opuszczenia struktur związków, zakończenie współpracy z powodu 
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utraty zaufania do zarządu. Nie chce, żeby nasz samorząd był narażony na ewentualne straty 

finansowe w przyszłości. Zatem rekomenduje podjęcie uchwały dotyczącej opuszczenia 

struktur związku z dniem 1 listopada. Taka data jest zaproponowana w uchwale.  

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie wystąpienia ze Związku 

Gmin Regionu Kutnowskiego. 

Za podjęciem uchwały w sprawie wystąpienia ze Związku Gmin Regionu Kutnowskiego 
głosowało  - 13 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina 
Szałamacha, Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie wystąpienia ze 

Związku Gmin Regionu Kutnowskiego.  

 

Uchwała Nr LVI/272/2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do p-tu 3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 r. wraz 

z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 

Do informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 r. wraz z informacją 
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada zapoznała się i przyjęła informację o przebiegu 
wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 r. wraz z informacją o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Informacja ta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-tu 4. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2022 r. 

następujących jednostek: 

a) Żychlińskiego Domu Kultury, 
b) Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej.  
 

Do przedłożonych informacji nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła informację Żychlińskiego Domu Kultury 
i Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej o przebiegu wykonania planu finansowego                     
za I półrocze 2022 r. 
 

Informacje te stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

 

Do p-tu 5. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabieranie głosu w sprawach różnych. 
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Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – na wczorajszym posiedzeniu komisji była 
długa dyskusja o bieżącej sytuacji, która nie jest różowa. Jako podsumowanie wczorajszej 
dyskusji pozwoli sobie wygłosić podsumowanie. Jeżeli chodzi o bieżącą sytuację finansów 
publicznych to wszyscy mieszkańcy odczuwają skutki inflacji w swoich kieszeniach, w swoich 
portfelach, koszty rosnących cen paliw, ceny energii, braku węgla w kraju, który stoi na węglu. 
Trzeba to powiedzieć w sposób taki dość konkretny, co się dzieje w samorządzie. Z uwagi na 
obecną sytuację, którą zrzuca się przede wszystkim na kark wojny energetycznej w Europie, 
Od wielu lat prowadzonej proinflacyjnej polityki naszego rządu i zmian które tak bardzo mocno 
uderzają w samorządy. My znajdujemy się w stanie permanentnego oszczędzania. Robimy co 
możemy, żeby zbędnie nie wydawać pieniędzy. Przede wszystkim w tych zakresach, gdzie 
koszty są duże, tak na przykład jak zmiany organizacyjne, między nimi w organizacji 
dotyczącej zakładu komunalnego, przekształcenia go w spółkę i wyłączenia systemu 
komunikacji miejskiej. Osiągnęliśmy obniżki kosztów. Dziś Premier Morawiecki mówi, że 
samorządy mają oszczędzić 10 proc. na energii elektrycznej. W takim razie będzie musiał się 
do Państwa Radnych zwrócić z tym, żebyśmy wyłączyli oświetlenie uliczne, lub zabronili 
szkołom prowadzenia działalności po godz. 15., żeby nie uruchamiali energii elektrycznej i nie 
generowali kosztów, bo my już naprawdę nie mamy na czym oszczędzać, a wcześniej rząd 
pozbawił nas blisko 10 milionów złotych dochodu. Dzięki wprowadzeniu pewnych korekt 
odzyskaliśmy około 4,5 miliona. Niestety, mówiąc kolokwialnie nadal jesteśmy 5,5 miliona do 
tyłu. Trzy razy w ciągu roku zmieniano system podatkowy, do 12 proc. obniżono PIT. Przecież 
to uderzenie w dochody samorządu. (…) Od stycznia ma wzrosnąć minimalne wynagrodzenie, 
które również negatywnie wpłynie na sytuację w kraju i dodatkowo uderzy w finanse gmin i 
miast – minimalna płaca w samorządzie nie będzie wynosiła 3.490 zł, bo do tego trzeba 
doliczyć stażowe. Pracownik mający minimum 20 lat stażu pracy – a takich jest bardzo dużo 
– będzie miał minimalną płacę w wysokości 4.188 zł. I my musimy znaleźć na to pieniądze. 
Nie doprowadziliśmy do takiej sytuacji w zarządzaniu kadr, żeby w miejsce pracowników 
odchodzących zatrudniać nowych pracowników na etaty, najczęściej są to zatrudnienia na 
czas określony. Staramy się zatrudniać pracowników z minimalnym stażem, żeby ten koszt 
pracy był niższy i tam gdzie możemy dzielimy pracę pomiędzy poszczególnych pracowników, 
którzy zostają w danej jednostce. To się dotyczy Ośrodka Pomocy Społecznej, który 
praktycznie w tej chwili z trzech etat zszedł. W Urzędzie Miasta tak samo jest, mamy etat 
kierowcy, który odszedł z pracy i nie zatrudniliśmy nowego kierowcy. Tak naprawdę robimy 
wszystko w jednostkach co możemy, żeby tych kosztów nie podnosić. Rząd sobie z tego 
niewiele robi, samorządy mają sobie poradzić, znaleźć oszczędności i jeszcze znaleźć 
pieniądze na podwyżki. Ostatnim przykładem – a to są przecież państwowe koncerny – dla 
samorządów koszt energii elektrycznej wzrośnie o 400 proc. W tej chwili Gmina Bedlno z 50 
gr za kilowatogodzinę będzie płaciła 1,97 zł netto. My jesteśmy tuż przed otwarciem ofert. 
Jeżeli dotknie nas taka podwyżka to za oświetlenie uliczne z kwoty 200 tysięcy zapłacimy 
prawie milion. Czy ktoś sobie wyobraża taką sytuację? I to są molochy państwowe. W kraju 
stojącym na węglu, węgiel kosztuje 4 tys. zł. za tonę, a w Czechach 1200-1800. 
Niewyobrażalna sytuacja i po prostu skandal. My nie jesteśmy w stanie sobie wyobrazić, co 
mamy robić, jak słyszymy, że samorządy zamykają szkoły, bo nie będzie ich stać na 
ogrzewanie. Jeżeli akademia muzyczna ogłasza, że nie będzie prowadziła zajęć dla 
studentów, bo nie stać ich na ogrzewanie obiektów, będą zajęcia zdalne… Co się dzieje? To 
jest proszę Państwa jeden wielki skandal. Koszty drastycznie rosną, to już nie są kwoty rzędu 
pół miliona czy miliona. To kilkumilionowe wzrosty kosztów i my jako samorządowcy będziemy 
mieli ogromny dylemat co zrobić, ale w TVP się mówi „Cieszcie się, bo wzrosło tylko 40 proc.”. 
Wzrośnie 400 proc.   
Zrzuca się winę na Tuska, na Putina. Wszystkich wina, tylko nie ich. Teraz będzie wina 
samorządowców bo „zgasili światło w nocy”, albo może zabronimy szkołom prowadzić zajęcia 
pozalekcyjne, albo zwolnimy 10 proc. kadry, bo nie mieliśmy na pensje. Mówi się, że w 
Niemczech czy innych miejscach jest gorzej. Ale tam od dawna lepiej zarabiają. Ich po prostu 
stać, żeby za swoje pensje dużo więcej kupić. Podczas wizyt w Ukrainie odbywanych w 
ramach miast partnerskich dziwił się jak to jest w ogóle możliwe, że samorząd nie ma swoich 
pieniędzy. W Polsce mamy system, że mamy swój pieniądz. Musimy oszczędnie żyć, ale 
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mamy ten swój pieniądz i możemy o pewnych rzeczach decydować. A tutaj dochodzi do takiej 
sytuacji, że słyszę, że w Ukrainie żyją na kredyt, mogą swoje rachunki zapłacić dopiero w 
trzecim kwartale jak im łaskawie rząd przeleje pieniądze. Nie mają swoich udziałów w 
dochodach. Dopiero zaczęli dokonywać takiej rewolucji u siebie, zrobili zmianę na kształt 
ówczesnego polskiego systemu, że samorządy zaczęły mieć swój dochód, gwarantowany 
udział w PIT i dochodach CIT. Wzorem Polski. A w Polsce się to odwraca, że my teraz czekamy 
na łaskę, aż nam rząd na koniec roku da parę groszy, bo wcześniej nam zabrał kupę pieniędzy. 
Więc my przechodzimy na system sowiecki, a w tym czasie Ukraina zmienia system na polski 
(…) To skandal i demolowanie pieniędzy publicznych. Fundacje, jakieś instytuty, przelewane 
tu sto milionów, tam sto milionów, CPK… zobaczcie ile brakuje pieniędzy w budżetach, 
podczas gdy z budżetu państwowego bokiem przechodzą gdzieś jakieś pieniądze. Ciągle o 
tym słyszymy i co się dzieje? W CPK jest cokolwiek wybudowane? No nic nie jest, a ile 
pieniędzy przez to przeszło. Zastanawialiśmy się nad kosztem 150 tysięcy złotych na 
wykonanie schodów w Grabowie, a ławeczki patriotyczne kosztowały 100 tysięcy złotych z 
kawałka dykty. To my w Żychlinie wykonaliśmy tereny rekreacyjne, których koszt wyniósł 90 
tys. zł. W tej kwocie wykonano minitężnię, plac zabaw dla dzieci i ławeczki. Ławka patriotyczna 
z dykty 100 tys. zł. I to wydaje Bank Gospodarstwa Krajowego z naszych pieniędzy i to się po 
pierwszym deszczu rozpada. Wstyd dla rządu PiS-u. Wstyd dla tych ludzi, którzy tam siedzą. 
Jak słyszy się o takich rzeczach to człowiekowi krew się gotuje, a wy jako samorządowcy 
będziecie się zastanawiać, czy uczniowie będą siedzieć w temperaturze 17 czy 18 stopni, bo 
Premier kazał oszczędzać na energii. Albo światło wyłączymy i będą ludzie po ciemku do pracy 
chodzić. To jest skandal, takie rzeczy trzeba piętnować, nie można milczeć na ten temat. To 
jest wstyd! Niektórzy wieszczą, że 20-procentowa inflacja w styczniu jest pewna jak nic. Co 
się w tym czasie robi? Nie robi się polityki antyinflacyjnej, tylko proinflacyjną, bo są wybory w 
przyszłym roku? Usiądziemy za chwilę do budżetu. Będziemy mieli taki deficyt o jakim nie śniło 
nam się przez lata. Łączny deficyt z kilku lat będzie deficytem przyszłego roku przy tych 
kosztach, które nam zafundowano. Jeszcze nam się każe oszczędzać, podczas gdy za chwilę 
będziemy mieli cztery razy więcej za energię elektryczną, w styczniu za energię cieplną, 
wyższe wartości dochodu minimalnego. Każę dyrektorom zamykać stołówki? Będziemy 
wchodzili w zewnętrzny catering bo okaże się to trzykrotnie tańsze niż prowadzenie stołówek? 
Wyślemy na bruk 20 osób? Będzie tylko dwóch woźnych w szkole, żeby tylko omieść i dzieci 
będą uczyć się w brudnych klasach? W głowie się to nie mieści. Do pewnego momentu 
cierpliwość ludzka jest w stanie dużo znieść, ale w tej chwili to nie mieści się w jakichkolwiek 
granicach przyzwoitości. Jeszcze te ławeczki z dykty za 100 tysięcy, podczas gdy my 
dyskutujemy o każdej złotówce i zastanawiamy się, czy schody do szkoły nie są zbyt drogie. 
To tylko jeden z przykładów, ławeczki patriotyczne pordzewiały nie mówiąc o respiratorach i 
innych machlojach. Nie da się powiedzieć, że to wina Tuska, wina Putina, bo to się dzieje od 
kilku lat, a teraz sytuacja się tylko pogarsza, a my zderzymy się ze ścianą zastanawiając się, 
co zrobić z budżetem małej miejscowości. 

Przewodnicząca Rady poprosiła Sekretarza Gminy o odczytanie pisma Burmistrza Gminy 
Żychlin przesłanego do wiadomości Rady Miejskiej w zakresie możliwości budowy nowego 
Komisariatu Policji w Żychlinie. 
 
Waldemar Bartochowski – Sekretarz Gminy Żychlin odczytał pismo Burmistrza Gminy 
Żychlin skierowane do Komendanta Wojewódzkiego Policji w sprawie budowy nowego 
Komisariatu Policji w Żychlinie. 
 
 
Do p-tu 6. Przyjęcie Protokołu Nr L/V2022 z dnia 4 sierpnia 2022 r. 
 
Do powyższego protokołu nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
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Do p-tu 7. Zakończenie obrad.  
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym za udział w Sesji Rady.  
 
Zamknęła LVI Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
 
 
 
 
Protokolant:                                                                           Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
 
M. Charążka                                                                                 Elżbieta Wanda Sikora 
 

 

 

 

 

 


